
Додаток 1 
до рішення виконкому 

Арцизької міської ради 
від 10 серпня 2022 року №156 

 

ПРОТОКОЛ № 1 

засідання комісії з питань перейменування вулиць та провулків,  

демонтажу пам’ятників, розташованих на території  

Арцизької міської територіальної громади 

 

      27 червня 2022 року                                                                                          м. Арциз 
 
ПРИСУТНІ:  

1. Голова: Оксана СТОЯНОВА - заступник Арцизького міського 
голови; 

2. Заступник: Зіновій ЧЕЛАК - Голова постійної депутатської 
комісії з питань освіти, культури, спорту, охорони здоров’я та соціального 
захисту населення Арцизької міської ради 

3. Секретар: Наталія СНІГИР - головний спеціаліст юридичного 
відділу Арцизької міської ради; 

Члени комісії:  
4. Світлана ДІМОВА - Начальник відділу культури та туризму 

Арцизької міської ради; 
5. Тетяна МУЗИЧЕНКО - Начальник відділу 

інформаційнокомунікаційних технологій та комп`ютерного забезпечення 
Арцизької міської ради; 

6. Людмила ГАЛУЩАК - Директор та вчитель української мови 
Арцизького ліцею № 4 з початковою школою та гімназією Арцизької міської 
ради; депутат комісії з питань фінансів, бюджету, соціальноекономічного 
розвитку та інвестиційної діяльності Арцизької міської ради; 

7. Наталя НАЗАРОВА - вчитель історії Арцизького ліцею № 4 з 
початковою школою та гімназією Арцизької міської ради; 

8. Дмитро ЧЕБАН - завідуючий Комунального закладу «Арцизький 
історико-краєзнавчий музей». 

 
ПОРЯДОК ДЕННИЙ 

1. Проаналізувати назви вулиць та провулків, розташованих на території 
Арцизької міської територіальної громади, з метою приведення їх у 
відповідність до чинного законодавства. 

 
І. З першого питання порядку денного  
Слухали: Стоянову О.П., голову комісії : «Арцизька міська рада працює 

з питання перейменування вулиць, назви яких мають російськомовне 
походження та пов’язанні з державою - агресором, назви, яких містять 
русизми або невідповідність українському правопису. З 06 липня 2022 року в 



громаді розпочнуться обговорення щодо перейменування таких вулиць. 
Наше завдання – вивчити всі назви та до початку обговорень мати певне 
уявлення стосовно спірних назв вулиць, оскільки частина людей, які 
проживають в громаді, не погоджуються з думкою, що потрібно вносити такі 
зміни. Треба розуміти, що символічний простір впливає на подальшу 
ідентичність, тим більше з проявом такої жорстокої агресії до українського 
народу». 

Виступили: 
1. Чебан Д.Г вніс пропозицію, що при обговоренні в населених пунктах 

можна підготувати презентацію, де чітко видно, як російські 
військові змінюють назви окупованих міст без обговорень та 
пропозицій місцевих мешканців, тим самим нав’язуючи свій режим і 
волю.  

2. Снігир Н.В. надала перелік запропонованих до перейменування 
вулиць, а також назви вулиць щодо перейменування яких виник спір: 
28 Червня,  Першотравнева, 8 Березня, Гагаріна, 

Добровольського, Жовтнева, Інтернаціональна, Калмикова. 

3.  Назарова Н. В: «Вулицю 28 Червня однозначно потрібно 
перейменовувати, вона пов’язана із підписанням Радянським Союзом 
з Німеччиною договору про ненапад, до нього був таємний протокол 
про розподіл територіальних «сфер впливу» в Європі, це вказувало, 
що Радянський Союз на першому етапі війни виступав, як агресор в 
Європі. У червні 1940р. Радянський Союз висунув ультимативну 
умову уряду Румунії в триденний термін звільнити територію 
Бессарабії і частини Хотинського в’їзду на півночі ближче до 
північної Буковини від влади румунської, тому що за попередніми 
домовленостями з Гітлером Сталін претендував на ці території, в 
тому числі - західну Україну, західну Білорусію і т.д., і от саме 28 
Червня на наші території входить Радянська Червона армія і це 
пов’язано саме з встановленням Радянської влади». Одразу зі 
встановленням радянської влади на території Бессарабії почалася 
радянізація, що призвело до масових політичних репресій, депортації 
населення та ін. Вулицю Жовтнева обов’язково потрібно 
перейменовувати, ця назва має на увазі Жовтневу революцію; це саме 
стосується і вул. Інтернаціональна, адже один з основних напрямків 
комуністичної ідеології: пролетарій всіх країн з’єднання, їх 
національне злиття, на інтеграцію, як наслідок втрата національної 
ідентичності. Якщо говорити про вул. Калмикова, то не варто 
перейменовувати, адже Калмиков – це людина, яка, дійсно, 
уособлювала радянську військово-транспортну промисловість, але по 
суті це людина, яка мала велику повагу в місті, займався 
благоустроєм, дуже багато зробив для розвитку містечка Арциз-2, 
тому вважаю, що перейменовувати не потрібно». 

4. Чебан Д.Г.: «Я не згоден, що потрібно перейменовувати вулицю 
Першотравнева, це світовий робітничий рух, світове свято, а 



Радянський Союз, як завжди собі привласнив. Ми ж не можем 
викреслити соціал-демократичний рух, він стосується і до 
українських діячів таких, як Винниченко, Грушевський і т.д., те ж 
саме стосується і вулиці 8 Березня; вул. Гагаріна потрібно 
перейменовувати, зрозуміло, що він космонавт, але чому ми знаємо 
росіянина Гагаріна, а не знаємо українців: Каденюка, Кондратюка?»; 
стосовно вул. Добровольського все залежить від того, на честь кого 
названо вулицю, оскільки є декілька варіантів, один  з яких - одесит, 
українець, він був льотчиком». 

  
ВИРІШИЛИ: 

1. На наступне засідання історикам підготувати детальний список 
обґрунтування назв вулиць, а саме: Абдулаєва, Акімова, Биковського, 
Бондарєва, Добровольського, Захарова, Кузнецова, Ларінова, Липовки, 
Мічуріна, Овчиннікова, Соломонова, Стоянова, Фоменка, Трудова, 
Мойсеєвих, пров. Дмитровський. 

2. З’ясувати зі старостами громади остаточний перелік вулиць, які 
потребують перейменування. 

 
Голова  комісії                                                        Оксана СТОЯНОВА 

 
Секретар комісії                                                   Наталія СНІГИР 

 


